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Kommunala pensionärsrådets protokoll 2023-05-23  

Tid och plats  
2023-05-23 klockan 09:00-11:10 i Heby folkets hus, b-sal 

Beslutande ledamöter 
Annika Krispinsson (C) ordförande, Pär Rickman (PRO Heby), Ulla-Britta Andersson (PRO Vittinge), Uno 

Philipsson (PRO Östervåla), Birgitta Johansson (SPF Heby), Lennart Hognert (RPG Östervåla), Göran 

Hillbom (C), Ann-Christin Grattback (S), Gunilla Gustafsson (PRO Tärnsjö), Annika Isaksson (S), Leif Nilsson 

(S) 

Ej tjänstgörande ersättare 
Gun Herou (PRO Vittinge), Curt Fogelin (PRO Östervåla), Margaretha Elmersjö (SPF Heby), Anders Kihl 

(RPG Östervåla), Hans-Göran Björk (KD) 

Övriga närvarande 
Madeleine Dismats, nämndsekreterare, Anna Pierrou, verksamhetschef IFO/Bistånd § 11, Birgitta Lind, 

enhetschef bistånd § 11. 

Val av justerare 
Pär Rickman (PRO Heby) 

Tid och plats för justering 
25 maj 2023 klockan 12:30 på kommunkontoret 

Justerade paragrafer 
§ 9- § 14  

Underskrift 

 _______________________________________________________________  

Annika Krispinsson, ordförande 

 _______________________________________________________________  

Pär Rickman, justerare 

 _______________________________________________________________  

Madeleine Dismats, sekreterare 
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Anslagsbevis  
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 
Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 
2023-05-23 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunkontoret, Tingsgatan 11, Heby 

Datum då anslaget sätts upp 
2023-05-25 

Datum då anslaget tas ned 
2023-06-16 

Underskrift 

_______________________ 
Madeleine Dismats 
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Kpr § 9  

Revidering av föredragningslistan 
 

Kommunala pensionärsrådet beslut 
 Föredragningslistan fastställs. 

 
 
 

Sammanfattning 
Ordförande frågar om det finns övriga frågor och om föredragningslistan kan fastställas.  
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Kpr § 10 Dnr KS/2023:78  

Information om nya Tallgården samt val av representant till 

politisk styrgrupp för äldreboende i norra kommundelen 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 Curt Fogelin (PRO Östervåla) utses till representant för kommunala pensionärsrådet till 

politisk styrgrupp för äldreomsorg i norra kommundelen. 
 

Sammanfattning 
Ordförande och deltagande representanter informerar om vad som behandlas på den politiska 
styrgruppens informationsträff den 11 maj 2023 till vilken kommunala pensionärsrådets (KPR) 
representanter och representanter från Östervålas utvecklingsråd bjudits in. Deltog gjorde även 
förvaltningschef, verksamhetschef vård och omsorgsboende samt lokalstrateg. Träffen hölls på 
Lövsta och avslutades med en rundvandring på boendet. 
 
Vidare informeras KPR om vad som är på gång inom processen nya Tallgården. Vård- och 
omsorgsnämnden är i slutskedet av behovsanalysen. Behovsanalysen är det omfattande 
dokument om vad vård- och omsorgsnämnden behöver hos ett äldreboende i norra 
kommundelen. Behovsanalysens boendeprognos sträcker sig till 2040 och utifrån den har vård- 
och omsorgsnämnden kommit fram till att det behöver planeras för 40 platser i norr. Det är då 
några fler platser än vad boendeprognosen visat. Vård- och omsorgsnämnden hade planerat att 
besluta om behovsanalysen på sitt sammanträde i juni, dock finns det risk att det behöver skjutas 
fram till hösten då behovsanalysen även ska innehålla kostnadsberäkningar från Hebygårdar och 
dessa är inte klara ännu. 
 
Kommunala pensionärsrådet (KPR) har att utse ytterligare en representant ur rådet och som i 
styrgruppen representerar pensionärsorganisationerna eftersom enbart en representant utsågs 
vid föregående sammanträde (Kpr § 7/2023). Pensionärsorganisationerna har vid sitt förmöte 
den 2 maj 2023 i Tärnsjö nominerat Curt Fogelin (PRO Östervåla). 
 

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse, 11 maj 2023. 

 Kpr § 7/2023. 

  

Delges 
Förvaltningschef VOF 

Vård- och omsorgsnämnden  
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Kpr § 11 Dnr KS/2023:33  

Mötesanteckningar från pensionärsorganisationernas förmöte 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
 Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 Ekonomichef bjuds in till nästa sammanträde den 26 september 2023 för att informera 

om kommunens budgetprocess. 
 Kommunala pensionärsrådet har önskemål om att kultur- och fritidsnämnden gör 

informationen om Minkens verksamhet för äldre/daglediga tillgänglig så fler kan nyttja 
träffpunkten. 

 

Sammanfattning 
Inför varje sammanträde har pensionärsorganisationerna ett förmöte där de diskuterar olika 
frågor som de önskar ta upp under kommunala pensionärsrådets sammanträde. 
 

Till politisk styrgrupp för Tallgården utsågs Curt Fogelin 
 Se Kpr § 10/2023. 

Då oklarheter råder ang. färdtjänst över kommungräns råder (Tex. Om man vill åka 
till Uppsala.) Vill ha den frågan belyst 
I nuvarande riktlinjer för färdtjänst som antagits av vård- och omsorgsnämnden har man rätt att 

använda färdtjänst för resa till Uppsala tätort, Tierp tätort, Sala tätort och Enköping tätort. Man 

kan inte ta färdtjänst till ställen på vägen, ex. Vänge eller Järlåsa. Då behöver man använda sig av 

riksfärdtjänst. I lagen om färdtjänst stadgas att kommuner ska erbjuda färdtjänst inom 

kommunen. Heby kommun har valt att erbjuda mer än vad lagen kräver i form av resor till 

nämnda tätorter. Anledningen till det är att Heby kommun är en mindre kommun med begränsat 

serviceutbud. 

Det har framkommit att färdtjänsten inte är tillgänglig efter vissa klockslag på kvällar och helger. 

Förvaltningen kommer undersöka detta tillsammans med kommunjurist och reda ut vad som 

avtalats med entreprenören. 

Vidare informeras pensionärsrådet om att dagens färdtjänsttaxa kommer behöva ses över. Detta 

på grund av att UL meddelat att de kommer att ändra om i sina zon-indelningar och egna taxa och 

eftersom Heby kommuns färdtjänsttaxa är baserad på ULs zontaxa. 

PRO riks driver frågan att KPR skall delta i kommunernas budget arbete. Då 
budgetarbetet är väldigt komplicerat skulle rådet vilja att ekonomichefen kommer till 
hösten och redogör för kommunenens budgetprocess om vi skulle kunna komma in i 
något skede 
Kommunala pensionärsrådet beslutar att bjuda in ekonomichef till nästa sammanträde för 

information om kommunens budgetprocess. 

Då styrgruppen för Tallgården har haft sammanträde före KPR vill vi ha information 
från styrgruppen. 

 Se § 10/2023. 
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Kommer Mötesplatsen Minken att fortsätta med sin verksamhet 
Ansvarig på Minken har svarat att Minkens verksamhet för daglediga kommer att fortsätta tills 

vidare. De har öppet tisdagar kl. 13.00-15.00. De har en liten grupp som kommer och spelar kille 

och fikar. Minken gör sommaruppehåll från slutet av maj till slutet av augusti. 

 Pensionärsrådet skulle önska att informationen om träffpunkten skulle framgå någonstans mer 

tillgängligt så att fler som önskar har möjlighet att delta. Eftersom ingen av kultur- och 

fritidsnämndens representanter deltar på dagens sammanträde beslutar pensionärsrådet om 

önskemålet som en beslutspunkt och delger den till kultur- och fritidsnämnden. 

Rådet vill ha information vad som gäller vid byte av lägenhet t.ex. Hur många 
extramånadshyror får man betala. 
Hebygårdar har informerat att vid byte av lägenhet gäller tre månaders uppsägningstid. Oftast 

brukar de kunna vara hjälpsamma och ordna det tidigare, på kanske en månad, men det beror 

alldeles på när uppsägningen kommer in, tidpunkt i månaden, hantering av godkännande o.s.v. 

 

I svaret från Hebygårdar ingår även svar på pensionärsrådets tidigare fråga angående 

sopsortering för hyresgäster. Hebygårdar har svarat: 

”Ang. sopsortering, så har vi i dagsläget endast två fraktioner. Restavfall (hushållssopor) och 

komposterbart (matrester). Lagstiftningen är under förändring, så det kommer inom några år 

finnas en större skyldighet för fastighetsägare att ta hand om fler fraktioner. Hur det ska ske, vilka 

fraktioner, hur många, hur det ska finansieras kvarstår att lösas. Vad som händer om vi måste 

bygga ut sophusen och de står på s.k. ”prickmark” som inte får bebyggas är frågor vi kommer att 

behöva bevaka.” 

 

När man stänger Tallgården hur löser man för boende i ”annexen” möjligheter att gå 
att äta 
Innan covid-pandemin så var det några som besökte Tallgården och åt där. Under pandemin var 

det flera som gick och hämtade mat från Tallgården och för vissa tog hemtjänsten med sig mat när 

de kom. Numera finns andra alternativ än Tallgården och man kan ansöka om måltidshjälp om 

man har behov. Mötesplatsen Tallgården kommer vara öppet så länge som är möjligt. 

 

Övrig information från vård- och omsorgsförvaltningen 
Verksamhetschef IFO/Bistånd och enhetschef bistånd informerar vidare om att det i höst kommer 

startas upp projekt för att utöka icke biståndsbedömda förebyggande insatser till äldre. 

Förvaltningen kommer gärna ut i höst och träffar pensionärsrådet för att inhämta förslag och 

synpunkter på vilka insatser som behövs och önskas. 

 

Beslutsunderlag 
Mötesanteckningar från förmöte i Tärnsjö, 2 maj 2023. 

 
 
Delges 
Ekonomichef 

Kultur- och fritidsnämnden 
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Kpr § 12 Dnr KS/2023:34 
 

Rapport från nämnder och styrelse 
 

Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 

 

 

Sammanfattning 
Ann-Christin Grattback (S) för kommunstyrelsen: 

Ekonomin kommer bli svår 2023-2024, nu verkar det också som att även 2025 kan komma att bli 

svårt. Simhallen är klar. Den nya budgetprocessen innebär att kommunfullmäktige stärks i 

budgetarbetet och syftet är att nämnderna ska jobba mer åt samma håll och undvika ”stuprörs-

tänk”. Det är också bestämt att kommunen inte ska ha för många inriktningar för att möjliggöra 

ett hållbart målarbete. 

 

Göran Hillbom (C) för utbildningsnämnden: 

Det mest bekymmersamma är de låga studieresultaten bland högstadieeleverna där det är många 

som saknar gymnasiebehörighet. Det är även bekymmersamt att födelsetalen går ned, det har gått 

ned 20 %. Om det fortsätter så kommer det att bli svårt att fylla skolor och förskolor framöver. 

Ekonomin är fortsatt ansträngd. 

Upphandlingen för nybyggnation av Harbo skola har skjutits fram minst ett halvår då 

upphandlingen har avbrutits på grund av för få intressenter. 

 

Annika Isaksson (S) för samhällsbyggnadsnämnden: 

Arbetet med att byta ut gatubelysning till ledlampor pågår och kommer innebära en besparing. 

Lövstaparken skjuts upp till år 2025. Det pågår en översyn och utredning av lekparkerna om de 

ska omvandlas till lekmiljöer med naturliga lekmaterial. Det kommer planteras blommor i 

fontänerna i Heby och Östervåla. Urnorna med blommor i Tärnsjö och Vittinge kommer ersättas 

med att blommorna istället planteras i rabatter så de inte behöver vattnas lika ofta. 

Samhällsbyggnadsnämnden har ett prognosticerat plus/minus-noll resultat för året. 

 

Kultur- och fritidsnämnden saknar representant på dagens sammanträde. 

 

Leif Nilsson (S) för Hebygårdar: 

Hebygårdar har konsulter inne både vad gäller nya Tallgården samt vad som ska ske med 

Tegelbacken. Som det ser ut kommer en del av Tegelbacken behöva rivas eftersom den delen av 

byggnaden som ligger över en gammal åfåra sjunker. Förhoppningen är att det ska gå att anpassa 

Tegelbacken till annan kommunal verksamhet. De 58 lägenheter som planerats i Morgongåva 

ligger på is för tillfället på grund av det ostadiga läget på byggmarknaden på grund av bl.a. ökad 

inflation och ränteläget. 

Bolagen mår bra ekonomiskt. 

 

Annika Krispinsson (C) för vård- och omsorgsnämnden: 
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Inom hemtjänsten har ärendena ökat och det tros vara en sen effekt av pandemin. Många ansökte 

inte om hemtjänst under pandemin utan hankade sig fram. 

Det är fortsatt svårt att rekrytera sjuksköterskor, men även övrig vårdpersonal till kommunen. 

Vård- och omsorgsnämnden står inför stora utmaningar över hur man ska klara av sina 

åtaganden inom äldreomsorgen på grund av svårigheterna kring kompetensförsörjningen. Inom 

individ- och familjeomsorgen (IFO) har det varit stora volymökningar med placeringar av framför 

allt barn. Många orosanmälningar leder till åtgärd och omhändertagande. Inom försörjningsstöd 

har inte antalet ökat särskilt, däremot har kostnaderna för varje hushåll ökat i och med ökade 

levnadskostnader. Det är ca 250 personer per månad som erhåller försörjningsstöd i Heby 

kommun. Största andelen utgörs av unga vuxna ensamstående män utan barn. 

 

Hans-Göran Björk (KD) för bygg- och miljönämnden: 

Arbetet med bostadsanpassningsbidrag har kommit igång. Cirka 7-8 bidrag har delats ut. 

Bostadsanpassningsbidragen har minskat nationellt i Sverige då lagstiftningen skärpts gällande 

tillgänglighet vid nybyggnation och renoveringar. Många av de avstyckningar som kommer in till 

bygg- och miljönämnden som nekas beror många gånger på så kallad prickmark (enkelt uttryckt 

mark som inte får bebyggas). Ett arbete pågår i regeringen att utreda möjligheter att underlätta 

bygglovsprocessen och prickmarken. 

 

 

Beslutsunderlag 
Muntlig information. 
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Kpr § 13 Dnr KS/2023:33  

Information och rapporter 
 

Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 
 
 
 

Sammanfattning 
Följande handlingar föreligger: 
Ks § 104/2023. 
 
Hans-Göran Björk (KD) informerar från mötet på Birgittagården gällande Kvarstarundan. På 
mötet deltog politiska partier, UL och ansvariga för trafikplaneringen på regionen. Det tyder på 
att det inte blir någon Kvarstarunda. Processen har kommit långt. Det verkar inte vara mycket 
politiken kan göra för att påverka och det är UL som ansvarar för bussturerna. 
 
 

 

Beslutsunderlag 
Ks § 104/2023. 
Muntlig information. 
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Kpr § 14 Dnr KS/2022:68 006 

Övriga frågor – sammanträdesdagar för kommunala 

pensionärsrådet 2023 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 

 Sammanträdet onsdag den 27 september ändras till tisdag den 26 september 2023. 
 Sammanträdet onsdag den 22 november ändras till tisdag den 21 november 2023. 

 

Sammanfattning 
Kommunala pensionärsrådets kommande sammanträden under 2023 krockar med 

sammanträden för Regionen. Därför väljer kommunala pensionärsrådet att ändra sina 

sammanträdesdagar den 27 september och 22 november till dagen innan, alltså till den 26 

september och 21 november 2023. 

 

Delges 
Nämndsekreterare 
Kommunala pensionärsrådet 

 

 

 

 


